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HÚSVÉT 6. VASÁRNAPJA                         C év               1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 15,1-2. 22-29 – Jel 21,10-14.22-23 – Jn 14,23-29 

Krisztus békéje  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! Ma az égben is az édesanyákat ünnepelik, akik beteljesítik az Isten 
akaratát, élettel töltik meg a Földet! Az édesanyákra gondolunk, értük imádkozunk és ajánljuk 
fel ezt a szentmisét. Nagyon szép hasonlatot hallottam az édesanyákkal kapcsolatosan:  
 

Az otthon képe édesanyával a világ vigasztalása! 

 

A mai reggelen köszönjük meg az otthonokat,  
amiket az édesanyák töltenek meg lélekkel,  
szellemmel, szelídséggel, nagylelkűséggel, megbocsátással! 
Ezekből az értékekből születik újjá az élet nap mint nap!  
Az édesanyák által nemcsak emberek születnek a világra,  
hanem akik a világra születtek, azok is nap mint nap  
ebből a gazdagságból kezdenek új életet!  
Mindezt köszönjük meg és kérjük számukra a Jóisten áldását! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Többször említettem, hogy a húsvét utáni vasárnapok mind a húsvét 
gazdagságát, üzenetét tolmácsolják nekünk. A mai vasárnap – hallottuk az evangéliumban – 

ezt a sort lezárja. Mindent elmondtam nektek, amit fontosnak tartottam. Ezzel a mai 
vasárnappal lezárjuk a húsvét legszorosabb időszakát. Jövő vasárnap Urunk 
mennybemenetelét ünnepeljük, aztán pünkösdöt és következik mindaz, aminek – Jézus 
megváltó szándéka szerint – meg kellene történnie ebben a világban! 
 

Mai napon húsvét ajándékára szeretnénk figyelni. Erről oly sokat elmélkedtünk vasárnapról-
vasárnapra. Ma Jézusnak azt az igazságát szeretném középpontba állítani, amely valójában 
Jézus húsvéti ajándéka és ez a béke! Jézus feltámadása után valahányszor találkozott övéivel, 
mindig így köszöntötte őket: 
 

Békesség nektek! 

 

Ez a köszöntés - egyáltalán ez a fogalom,  
amiről oly sokat beszél a világ,  
azért nagyon fontos,  
mert az emberiség békére rendeltetett! 

 

A béke abban az értelemben húsvét ajándéka, 
hogy kifejezi az élet teljességét, az üdvösséget! 

Az emberiség békére rendeltetett! 

Kezdetben így is volt! 

Aztán valami történt! 
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A világ békétlensége 
Ma a gondolkodó emberek foglalkoznak ezzel a kérdéssel, Babits Mihályunkat is nagyon 

izgatta a világ békétlensége, ő lemerte írni: Az emberek elhagyták Istent és az Isten kivonult a 
Földből. Gondoljunk arra, amit Dante csodálatosan fogalmazott meg: A Te akaratod a mi 

békénk! Amit Babits és Dante írtak le, ez a kettő valamiképpen azt jelenti:  
 

Ebből a világból eltűnt az Isten akarata! 
Minden békétlenségnek ez az oka! 
Nincs az emberek számára igazodási pont!  
Igazodási pont csak az Isten akarata lehet! 

 

Babits Mihály tovább fűzi gondolatait, a békétlenséget a sötétséggel azonosítja. Az ember 
szíve igazi otthona az Istennek! Az emberi szívben van az Isten szálláshelye! Ha Isten 
elhagyja az emberi szívet, akkor sötétségbe borul. Ez a sötétség a földön az isteni és emberi 
drámának a színtere! Ha szigorúak vagyunk, akkor azt kell látnunk, hogy az emberiség 
története a bűnbeesés után a békétlenség története. 
 

Jézus a béke fejedelme 
Isten beteljesíti megváltó tervét! Isten elküldi ebbe a világba Jézust, aki elhozza nekünk az 
Isten akaratát! A béke a húsvét ajándéka, ez azt jelenti, hogy a béke fogalmában bent van 
mindaz, amit Jézus az Istentől hozott! Jézus a megváltó, az emberiség helyzetét oldja meg. A 
békére rendeltetett ember számára, elhozza az Isten ajándékát!  
 

Jézus a béke fejedelme!  
Ahogy a Szentírás meghatározza! 

Jézus maga a béke! 
Másutt ezt olvassuk a Szentírásban! 

 

Jézus a béke fejedelmeként vonul be szamárcsikó hátán Jeruzsálembe! Nem lovon! A ló a 
harcok világához tartozik! A zsidók azóta a béke fogalmát mindennapi köszöntésükben 
jelenítik meg! Jézus ehhez a köszöntéshez mindazt hozzáteszi, ami a zsidóság történetében 
ezzel kapcsolatosan megjelent!  

 

Békesség nektek! Salom aléchem! 
Ez jelent köszöntést!  
Ez jelenti a boldogságot!  
Ez jelenti az örömöt! 
Ez jelenti az Isten áldását!  

 

Nem véletlen, hogy Jézus ezt a köszöntést hangsúlyozza!  
Nem véletlen, hogy a zsidók a mai napig így köszöntik egymást: Salom!  
 

A zsidóság harcban volt az ígéret földjéért 
Jézus ezzel a köszöntéssel azt is ki akarta fejezni, hogy a zsidóság állandó harcban volt. Isten 
nekik adta az ígéret földjét, de ott éltek népek, akikkel meg kellet harcolniuk a maguk harcát! 
Ezek a népek nem óhajtották átadni azt a földet! Ebben az állandó harcban telt el az életük!  
 

A béke valamiképpen a harcok világából emelte ki a zsidókat! 

Ezért salom! Ezért az ő köszöntésük! 
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Ez a fogalom a neveikben is megjelenik, a Jeruzsálem nevében is. Mind-mind valamiképpen 
ezt visszhangozza: Isten az embert békére rendelte! Elgondoltató, hogy Isten ad nekik földet, 
aztán azért meg kell harcolniuk. A történelem sok-sok tanulsággal szolgál.  
 

Miről szól a világ békéje 
Jézus húsvéti ajándéka az, amire az ember rendeltetett! Jézus azt mondja, nem úgy adom ezt, 

ahogy a világ adja nektek! Miről szól a világ békéje? Azt szokták mondani, a világban a béke 
fegyverszünet!  
 

Mi a világ békéje?  
A hatalmasok önkényeskedése!  
Mindig a nagyok, a győztesek diktálnak!  
Mi a világ békéje? 

A hatalmasok parancsa! 

 

Nekünk magyaroknak ezzel kapcsolatban belénk markoló élményeink vannak! Mi magyarok 
a trianoni békeszerződést csak béke diktátumnak tudjuk értelmezni! Fájdalom, de egyik 
kezünkkel az asztalokon aláírjuk a békeszerződéseket, a másik kezünkkel az asztal alatt 
fegyverkereskedelmi szerződéseket kötünk. A világ békéje!  
 

Jézus azt mondja, az én békémet adom nektek! 

 

A Szentlélek ereje 
Amikor Jézus megjelenik az apostoloknak, köszönti őket: békesség nektek, akkor megmutatja 
sebeit! Jézus ehhez a köszöntéshez odarendeli ezt az élményt:  

 

nézzétek a sebeimet, mert a békének ára van! 

A békéért áldozatokat kell hozni! 

 

Amikor Jézus újra megjelenik és köszönti az apostolokat: békesség nektek, akkor ígéretet fűz 
hozzá: elküldöm nektek a Szentlelket! A béke - teremtés! A teremtéshez isteni Erő kell! A 
békét ezen a földön csak úgy tudjuk megteremteni, ha valamiképpen az isteni Erőt is igénybe 
vesszük! Az isteni Erő nélkül csak világi békét tudunk teremteni! Ehhez kell a Szentlélek 
ereje! Jézus nem véletlenül a Szentlelket ígéri!  

 

A békét a Szentlélek erejében tudjuk megvalósítani! 

Ez a béke a Szentháromság ajándéka a Szentlelken keresztül! 

 

Amikor Jézus megjelenik az apostoloknak,  
akkor azt is mondja: bocsássátok meg a bűnöket!  
Akinek megbocsátjátok bűneit, bocsánatot nyer!  
A béke a bűnbánat szentsége!  
Nem lehet önismeret, bűnbánattartás nélkül béke! 

 

Az Én békémet adom nektek! – mondja Jézus! Ez Jézus húsvéti ajándéka! A pap minden 
szentmisén ezzel a békeköszöntéssel áll a hívek elé és arra hívja a közösség tagjait, hogy 
gondolkodjunk el, mire rendeltettünk, nem harcra, nem egymással való küzdelemre, hanem 
békére! Isten így gondolta el a mi emberi életünket! 
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Amikor a szentmise befejezéséhez érkezünk, akkor Isten áldásával és az Úr békéje legyen 
veletek köszöntéssel megyünk el! Ezt a békét kell elvinni a világba, az Isten békéjét! A bűn, a 
bűntudat felszámolhatatlan körforgását csak Isten tudja megállítani! Az isteni béke azt jelenti, 
hogy Isten magára veszi a mi bűneinket! Ez isteni vállalás! Ezt a gondolkodást kell kivinni a 

világba, magunkra venni a világ bűnét Isten segítségével, támogatásával!  
 

Mit kell ezért a békéért fizetni? 

Megvásárolni nem lehet! Ez a béke ajándék! 

Egyetlen lehetőségünk van: 
ezt a békét elfogadni! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Szeretném megköszönni a Jóistennek azt, hogy Bencének ennyi zenei 
tehetséget adott! Ő ezzel a tehetséggel tud élni! Ebben a hegedűben mi is bent vagyunk, mert 
nagyon imádkoztunk, én mindenképpen és társaid is! Nagyon köszönjük édesanyád keresztjét 

a homlokodon! Ez jel! Nagyon büszkék vagyunk minden eredményre, ami az isteni 
közösségekből megjelenik ebben az értékeit kereső világban! Köszönjük, most érted 
imádkozunk, mert azért itt még jó lenne előbbre jutni! 
 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Most Isten áldásával indulunk el, de vigyük Jézus húsvéti ajándékát a 
világba! Jézus húsvéti ajándéka - amire született az ember - a béke, az egymással való béke! 
Ez áldozatok nélkül, Isten segítsége nélkül, őszinte önismeret nélkül lehetetlen! Minden 

békétlenségnek ez az oka! Isten segítsen bennünket, hogy keresztény küldetésünket be tudjuk 
tölteni, hiszen ezt az ajándékot ránk bízták! 
 

+  Á L D Á S  + 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


